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Protokół nr XLIII/2022 
z sesji Rady Powiatu w Nysie 

z dnia 1 grudnia 2022 r. 
 
Obrady rozpoczęto 1 grudnia 2022 o godz. 10:04, a zakończono o godz. 13:49 tego samego dnia. 
W posiedzeniu wzięło udział 24 radnych:  

 
1. Jolanta Barska, 
2. Czesław Biłobran, 
3. Piotr Bobak, 
4. Grażyna Bortniczuk, 
5. Joanna Burska, 
6. Jacek Chwalenia, 
7. Adam Fujarczuk, 
8. Tomasz Jazienicki, 
9. Henryk Kamiński, 
10. Zbigniew Karnaś, 
11. Danuta Korzeniowska, 
12. Andrzej Kruczkiewicz, 

13. Bożena Lewińska, 
14.  Teresa Nosal, 
15. Daniel Palimąka, 
16. Kazimierz Rozumek, 
17. Grzegorz Samborski, 
18. Paweł Szymkowicz, 
19. Piotr Woźniak, 
20. Bogdan Wyczałkowski, 
21. Damian Wylężek, 
22. Janusz Zapiór, 
23. Anna Ziółkowska-Woźny, 
24. Maria Żukowska-Jacykowska 

 

      (nieobecny – Janusz Jaskot} 

1. Sprawy organizacyjne,  
a) otwarcie posiedzenia,  
 
Przewodniczący Rady – Bogdan Wyczałkowski otworzył XLIII sesję Rady Powiatu  
w Nysie. Oznajmił, że sesja została zwołana w trybie zdalnym, z możliwością udziału w Muzeum 
Powiatowym w Nysie.  
 
b) stwierdzenie kworum,  
Po sprawdzeniu kworum Przewodniczący oznajmił, że aktualnie w posiedzeniu uczestniczy  
22 radnych, co wobec ustawowego składu Rady, wynoszącego 25 osób stanowi kworum 
niezbędne do uznania obrad za prawomocne (lista obecności - załącznik nr 1).  
 

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Sprawy organizacyjne, 
a) otwarcie posiedzenia, 
b) stwierdzenie kworum, 
c) przyjęcie protokołu z XLII sesji, 

 

2. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Zarządu, 
 

3. Interpelacje i zapytania radnych, 
 

4. Przedstawienie projektu budżetu Powiatu Nyskiego na 2023 r. oraz wieloletniej 
prognozy finansowej na lata 2023-2038,  

a) przedstawienie projektu budżetu Powiatu Nyskiego na 2023 rok oraz wieloletniej 
prognozy finansowej na lata 2023-2038, 

b) dyskusja,  
 

5. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Powiatem Nyskim, Powiatem 
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Opolskim oraz Miastem Opole w zakresie przyjęcia przez Powiat Nyski do realizacji 
zadania  z zakresu organizacji publicznego transportu zbiorowego, 

b) wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Powiatem Nyskim i Powiatem 
Brzeskim w zakresie przyjęcia przez Powiat Nyski do realizacji zadania z zakresu 
organizacji publicznego transportu zbiorowego, 

c) uchwalenia „Programu współpracy Powiatu Nyskiego z organizacjami pozarządowymi  
i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2023”, 

d) zmiany uchwały Rady Powiatu w sprawie  określenia zadań, na które przeznacza się 
środki finansowe Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych  
w 2022 r., 

e) oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej Zespołu Opieki Zdrowotnej w Nysie oraz 
zatwierdzenia Programu naprawczego, 

f) oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej Samodzielnego Zakładu Opieki Zdrowotnej 
Zespołu Opieki Zdrowotnej w Głuchołazach oraz zatwierdzenia Programu naprawczego, 

g) zmiany budżetu Powiatu Nyskiego na 2022 rok, 
h) zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2022-2038. 

 

6. Debata na temat sytuacji finansowej Powiatu Nyskiego, 
 

7. Wolne wnioski. 
 

8. Zamknięcie obrad. 
 

Radna Jolanta Barska oznajmiła, iż ma wątpliwości czy przedstawiony porządek jest 
przemyślany i czy właściwe jest umieszczenie debaty na temat sytuacji finansowej powiatu 
nyskiego dopiero w punkcie 6.  

Radny Piotr Woźnik również stwierdził, że jego zdaniem procedowanie tego punktu na samym 
końcu, po omówieniu wieloletniej prognozy finansowej i założeń do projektu budżetu  
na 2023 r. jest dyskusyjne. Zdaniem radnego bardziej rozsądne byłoby, procedowanie tego 
punktu wcześniej. W związku z tym, radny złożył wniosek formalny o przeniesienie punktu 6 
„Debata na temat sytuacji finansowej Powiatu Nyskiego” do puntu 4.  

Radny Jacek Chwalenia stwierdził, że w punkcie 4 mamy przedstawienie projektu budżetu oraz 
wieloletniej prognozy finansowej. W punkcie tym jest ppkt 4d – dyskusja. Zdaniem radnego bez 
sensu robić dodatkowy 6 punkt „Dyskusja na temat sytuacji finansowej Powiatu Nyskiego”  
po przedstawieniu projektu budżetu. Dodał, że przy projekcie budżetu będziemy rozmawiać 
m.in. o sytuacji finansowej i chyba najlepiej byłoby, aby w punkcie 4 dopisać podpunkt dyskusja 
na temat sytuacji finansowej Powiatu. Natomiast pkt 6 należałoby zdjąć z porządku bo on nie ma 
sensu.   

Radny Piotr Woźniak stwierdził, że sprawa dotycząca sytuacji finansowej Powiatu, 
niekoniecznie musi się odnosić do samego projektu budżetu. W tym punkcie powinniśmy 
rozmawiać o strategicznych kierunkach, których wypadkową będzie sam budżet. Stwierdził,  
że jego zdaniem należałoby pozostawić w porządku odrębny punkt dotyczący sytuacji 
finansowej Powiatu.  

Radny Cz. Biłobran stwierdził, że nic nie stoi na przeszkodzie, aby radni w pkt 6 jeszcze szerzej 
porozmawiali o sytuacji finansowej i organizacyjnej w Powiecie Nyskim i nie ma to znaczenia 
czy punkt ten będzie na środku czy na początku.  

Przewodniczący Rady Bogdan Wyczałkowski przypomniał, że radni przegłosowali wniosek, aby 
w porządku sesji znalazł się odrębny punkt dotyczący sytuacji finansowej Powiatu Nyskiego. 
Dodał, że umieścił go po punktach „budżetowych” z tego względu, że jak radni porozmawiają  
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o budżecie, to w kolejnym punkcie będą mogli się skupić na innych tematach, takich jak:  
oświata, ochrona zdrowia, itp. Dlatego uważa, że kolejność jest dobra. Niemniej jednak został 
złożony wniosek formalny, aby punkt „6” przenieś jako „4” i zostanie on przegłosowany. Dodał 
jednocześnie, że do zmiany porządku potrzebna jest bezwzględna większość głosów.  

Radna Jolanta Barska stwierdziła ponownie, że debata na temat sytuacji finansowej powiatu na 
koniec sesji, to nie jest dobry czas na tak poważną dyskusję. Dlatego chciałaby prosić, aby 
porozmawiać o tym na niezależnym spotkaniu, bądź zwołać osobną sesję. 

Starosta Andrzej Kruczkiewicz stwierdził, że popiera Przewodniczącego Rady. Jego zdaniem 
należy odróżnić debatę o sytuacji finansowej Powiatu od dyskusji na temat projektu budżetu.  

Radny Piotr Woźniak stwierdził, że w projekcie budżetu i wpf-ie są zawarte decyzje  
o charakterze strategicznym w perspektywie 5 letniej i dłuższej. Więc debata po debacie nad 
wpf-em nie ma sensu. Debata na temat tego w jakim kierunku chcemy iść nie tylko w 2023 r. 
powinna się odbyć przed przedstawieniem projektu budżetu na 2023 r. i przed uchwałami 
dotyczącymi zmian w wpf. Być może natchnie ona radnych do jakichś działań bardziej 
dynamicznych w obliczu sytuacji, którą dziś mamy. Dziś mamy na 2023 r. deficyt na poziomie 
18,3 mln zł. Mamy jedynie założenie odnośnie wydatków w 2024 i 2025 r. że będą na stałym 
poziomie. Analizując projekt wpf i projekt budżetu na 2023 r. ma bardzo dużo wątpliwości                    
i chciałby je rozwiać zanim odbędzie się dyskusja.  

Radny Jacek Chwalenia stwierdził, że skoro Przewodniczący Rady zaproponował porządek to 
być może sam może wprowadzić zmianę.  

Przewodniczący Rady odparł, że nie ma takiej możliwości. Następnie poddał pod głosowanie 
wniosek radnego P. Woźniaka w sprawie zmiany porządku sesji.  

Głosowano w sprawie: 
zmiany porządku sesji.  
 

Wyniki głosowania 
ZA: 9, PRZECIW: 9, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 1 
 

Wyniki imienne: 
ZA (9) 
Jolanta Barska, Jacek Chwalenia, Tomasz Jazienicki, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Kazimierz 
Rozumek, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Piotr Woźniak 
PRZECIW (9) 
Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, 
Andrzej Kruczkiewicz, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Maria Żukowska-Jacykowska 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 
Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Bożena Lewińska, Janusz Zapiór 
BRAK GŁOSU (2) 
Adam Fujarczuk, Anna Ziółkowska-Woźny 
NIEOBECNI (1) 
Janusz Jaskot 
Wniosek nie uzyskał wymaganej większości. 

Przewodniczący Rady oznajmił, że wniosek nie uzyskał wymaganej większości.  

Ad 1 c Przyjęcie protokołu z XLII sesji 

Głosowano w sprawie: 
przyjęcie protokołu z XLII sesji,  
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Wyniki głosowania 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (22) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, Adam 
Fujarczuk, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, 
Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Kazimierz Rozumek, 
Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Piotr Woźniak, Bogdan Wyczałkowski, Damian 
Wylężek, Janusz Zapiór, Maria Żukowska-Jacykowska 
BRAK GŁOSU (2) 
Piotr Bobak, Anna Ziółkowska-Woźny 
NIEOBECNI (1) 
Janusz Jaskot 
 
Ad 2 Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Zarządu (załącznik nr 2 do protokołu) 

Radny Piotr Woźniak poprosił o wyjaśnienia dotyczące informacji z posiedzenia Zarządu  
z 18 listopada br. dotyczącej złożenia skargi kasacyjnej do NSA. Spytał czego ta skarga dotyczyła  
i kiedy zapadł wyrok.  

Odnosząc się następnie do posiedzenia Zarządu z dnia 20 października br. poprosił o krótkie 
omówienie sprawozdania z działalności dps-ów, oraz poprosił o wyjaśnienia odnośnie zmian  
w regulaminie organizacyjnym ZOZ w Nysie.  

Z kolei odnosząc się do informacji z 27 października br. dotyczącej powołania kapituły konkursu 
„Perły Powiatu Nyskiego” spytał kto jest w jej składzie, jakie kryteria były stosowane przy 
wyborze składu, czy zmienił się regulamin przyznawania tej nagrody. 

W dalszej kolejności spytał jakiego rodzaju certyfikat uzyskał ZOZ w Nysie.  

Poprosił też o informacje na temat planowanych środków na podwyżki wynagrodzeń dla 
pracowników Starostwa i jednostek organizacyjnych powiatu.  

Radny Jacek Chwalenia spytał o informacje dotyczącą skargi kasacyjnej do NSA. Zwrócił uwagę, 
że informacja na ten temat pojawia się w sprawozdaniu dwa razy, tj. z posiedzenia Zarządu                
z 3 listopada br.  pkt 5 i z 18 listopada pkt 12. Spytał dlaczego ten punkt jest powielony, czy było 
to dwukrotnie procedowane.  

Radny spytał także o zmiany w regulaminie organizacyjnym ZOZ w Nysie.  

Również radny Paweł Szymkowicz spytał o skargę kasacyjną do NSA oraz o zmiany  
w regulaminie organizacyjnym ZOZ w Nysie. Ponadto  zwrócił uwagę, że w dniu 20 października 
br. Zarząd podjął uchwałę dotyczącą ogłoszenia konkursu na kandydata na dyrektora Zespół 
Szkół i Placówek Artystycznych w Nysie. Spytał czy jest to związane z upływem kadencji 
obecnego dyrektora. Przy okazji wyraził zastrzeżenia, co do zapisu mówiącego o ogłoszeniu 
konkursu. Stwierdził, że wydaje mu się, że powinno być „konkurs na dyrektora” a nie „konkurs 
na kandydata na dyrektora”.     

Starosta A. Kruczkiewicz odpowiadając na pytanie radnego P. Szymkowicza potwierdził,  
że obecnemu dyrektorowi ZSiPA kończy się 5-letnia kadencja i w związku z tym zostanie 
ogłoszony konkurs.  

Naczelnik Wydziału Edukacji i Kultury - Kazimierz Darowski wyjaśnił, że komisja konkursowa 
wyłania kandydata na dyrektora, natomiast Zarząd Powiatu powołuje wyłonionego kandydata 
na stanowisko dyrektora.  
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Odpowiadając następnie na pytanie radnego P. Woźniaka odnośnie powołania kapituły „Perły 
Powiatu Nyskiego” wyjaśnił, że od lat jest ta sama zasada powoływania jej składu. Powoływany 
jest Przewodniczący Rady, Przewodniczący Komisji Edukacji, Starosta, Naczelnik Wydziału 
Edukacji i trzej przedstawiciele szkół. Dodał, że kapituła rozpatruje wnioski złożone przez 
dyrektorów o przyznanie odznaczenia zgodnie z regulaminem, który obowiązuje od lat.  

Jeśli chodzi o skargę kasacyjną Naczelnik wyjaśnił, że dotyczy ona wyroku Wojewódzkiego Sądu 
Administracyjnego w Opolu z dnia 22.09.2022 r., który  został wydany w związku ze skargą 
złożoną przez Wojewodę Opolskiego na uchwałę Zarządu Powiatu w sprawie wyłonienia składu 
komisji konkursowej na stanowisko dyrektora Zespołu Szkół Technicznych. Zaznaczył, że jest to 
sytuacja analogiczna do tej, która była w przypadku kandydata na stanowisko dyrektora  
LO Carolinum. Wówczas też Zarząd składał skargę kasacyjną do NSA. Dodał, że w uzasadnieniu 
wyroku Sąd wskazał, że Zarząd podjął jednogłośnie decyzję o wszczęciu procedury 
przeprowadzenia konkursu na stanowisko dyrektora ZST w Nysie. Zdaniem Sądu to ostatnie 
sformułowane wyraża jedynie zamiar, intencje Zarządu w zakresie ogłoszenia konkursu, nie 
materializując tego zamiaru. Innymi słowy wynikające ze wskazanego protokołu wola wszczęcia 
procedury konkursowej, nie świadczy o podjęciu uchwały w tym przedmiocie. 

Kontynuując Naczelnik oznajmił, że Zarząd nie zgadza się z tym uzasadnieniem, ponieważ 
uchwała była podjęta i przegłosowana. Nie została ona jedynie zmaterializowana w formie 
uchwały. Jest odnotowana w protokole, zarejestrowana na nośniku głosowym. Zarząd zgadza się 
z tym, że nastąpiło uchybienie, jeśli chodzi o sformułowanie na piśmie uchwały, ale nie jest to 
uchybienie, którego konsekwencją powinno być uchylenie uchwały. Stąd została złożona skarga 
do NSA.   

Następnie Starosta A. Kruczkiewicz odpowiadając na prośbę radnego P. Woźniaka przedstawił 
pokrótce informacje na temat funkcjonowania domów pomocy społecznej w powiecie nyskim. 
Oznajmił, że ze sprawozdania tego wynika, ze łączna liczba miejsc w dps-ach wynosi 309.  
Na 31.08.2022 r. w dps-ach było 313 podopiecznych. W okresie sprawozdawczym umieszczono 
tam 34 osoby, a na umieszczenie oczekiwało kolejnych 15 osób. Całkowite koszty 
funkcjonowania wyniosły 10 389 000 zł. Domy funkcjonują prawidłowo. Jedną z uwag było to, 
że są osoby oczekujące na przyjęcie w naszych domach. W zależności od pory roku raz jest ich 
więcej raz mniej.  Starosta dodał, że informacja ta była przygotowana dla komisji zdrowia  
i spraw społecznych, która zgodnie ze swoim planem pracy miała taki temat w październiku br.  

Naczelnik Wydział Bezpieczeństwa i Polityki Społecznej Tomasz Szurmak odnośnie pytania 
dotyczącego zmian w regulaminie organizacyjnym ZOZ w Nysie poinformował, że Zarząd 
Powiatu na posiedzeniu 20 października br. wyraził opinię jeśli chodzi o zmiany w regulaminie 
organizacyjnym. Dotyczyły one spraw organizacyjnych, przyjęcia darowizny sprzętu, z zasobu 
województwa Opolskiego Szpitala Tymczasowego w Opolu. Dodał, że Szpital ten został 
zlikwidowany i sprzęt zgodnie z przepisami prawa został przekazany decyzją Wojewody 
Opolskiego do poszczególnych szpitali powiatowych.  

Dodał tez, że na tym samym posiedzeniu, Zarząd zaakceptował rozwiązanie z końcem marca 
2023 r. umowy z dyrektorem ZOZ w Nysie.  

Radny Jacek Chwalenia zwrócił uwagę, że pytanie dotyczyło zmian w regulaminie 
organizacyjnym. 

Starosta A. Kruczkiewicz odparł, że udzieli wyczerpującej odpowiedzi w tym zakresie  
po przerwie.  

Radny Piotr Woźniak poprosił o uzupełnienie informacji jakiego rodzaju certyfikat otrzymał  
ZOZ w Nysie.  
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W następnej kolejności spytał co będzie w przypadku gdy NSA odrzuci skargę kasacyjną. Jakie to 

będzie rodziło skutki o charakterze prawnym dla dyrekcji ZST w Nysie. Bo w przypadku LO 

Carolinum, tam jest już inny dyrektor. Jak będą wyglądały decyzje podjęte przez dyrektora ZST. 

Czy one będą miały skutki prawne. Spytał też w jakim czasie można się spodziewać załatwienia 

sprawy przez NSA.        

Starosta - Andrzej Kruczkiewicz odparł, że ZOZ w Nysie otrzymał certyfikat „wzorowa placówka 
medyczna” w ogólnopolskim konkursie. Certyfikat jest potwierdzeniem tego, że ZOZ jest dobrze 
oceniany przez niezależnych ekspertów i należy do jednych z najlepszych w Polsce. Ma prawo 
używać nazwy „wzorowa placówka medyczna” przez okres ważności certyfikatu.  

Radca Prawny - Aleksandra Markiewicz odniosła się następnie do pytania radnego Piotra 
Woźniaka dotyczącego skargi do NSA i ewentualnych skutków jej odrzucenia. Oznajmiła, że  
w procedurze powoływania dyrektorów jest kilka etapów. Aby precyzyjnie odpowiedzieć na to 
pytanie trzeba przede wszystkim zwrócić uwagę na to, że orzeczenie WSA w Opolu, które stało 
się przedmiotem skargi kasacyjnej, dotyczy dwóch uchwał Zarządu. To jest: uchwały w sprawie 
zatwierdzenia wyników konkursu i uchwały w sprawie powołania komisji konkursowej. Jest 
jeszcze ostatnia uchwała, która mówi o powołaniu dyrektora, jednak ona nie jest przedmiotem 
żadnego rozstrzygnięcia nadzorczego, ani skargi. Na dziś WSA zakwestionowało dwie uchwały 
czyli w sprawie powołania komisji konkursowej i w sprawie zatwierdzenia wyników konkursu. 
Być może, Wojewoda z dalszymi działaniami wstrzymał się do rozstrzygnięcia kwestii tych 
dwóch uchwał. Na dziś wyrok jest nieprawomocny i skargi kasacyjne, które zostały wniesione na 
podstawie dwóch odrębnych uchwał Zarządu są w tej chwili przekazane do NSA. Niestety nie 
można przewidzieć czasu, w którym NSA te skargi rozpatrzy z tego względu, że nie ma terminów 
wyznaczonych, a nawet jeśli są to są to dla sądu jedynie terminy instrukcyjne.  
Natomiast jeżeli skargi zostałyby oddalone, to mamy prawomocnie przesądzoną kwestię 
stwierdzenia nieważności tylko tych dwóch uchwał Zarządu. Formalnie uchwała o powołaniu 
dyrektora musiałaby być wzruszona. Na ten moment jest za wcześnie aby analizować wszystkie 
inne kwestie, a poza tym wykracza to poza możliwość jasnego wyjaśnienia, jakie mogą być  
w konsekwencji skutki, bo to są skutki na różnych płaszczyznach związane z kierowaniem 
placówką, pracownicze i inne.        
 
Starosta Andrzej Kruczkiewicz odpowiadając na pytanie dotyczące planowanej podwyżki 
wynagrodzeń oznajmił, że Zarząd przeprowadza pewną analizę i te podwyżki, nie tylko te 
podstawy do wynagrodzenia minimalnego będą planowane. Prawdopodobnie w okresie 15 – 20 
grudnia zostanie powiedziane jasno i wyraźnie. Pieniądze są przygotowane i pracownicy 
otrzymają nowe umowy jeśli chodzi o wynagrodzenia. Na konkretne stwierdzenie ile to będzie, 
czy 490 zł czy 390 zł musimy trochę poczekać. Na sesji grudniowej będziemy coś na ten temat 
wiedzieli.  

Ad 3 Interpelacje i zapytania radnych      

Radny Piotr Woźniak stwierdził, że bardzo dobrze się stało, że obiekt Stali Nysa przeszedł na 
mocy aktu notarialnego w posiadanie Państwowej Akademii Nauk Stosowanych  w Nysie. Dodał,  
że z informacji uzyskanej od Rektora wynika, że Starosta zadeklarował wsparcie finansowe na 
realizację przedsięwzięcia planowanego na tym obiekcie, który mógłby również służyć naszym 
placówkom oświatowym. Niestety w przyszłorocznym budżecie nie ma żadnych środków na ten 
cel. W związku z tym spytał dlaczego padła taka deklaracja skoro nie ma zabezpieczonych 
środków.   

Radny zawnioskował następnie, aby przygotować mu zestawienie wszystkich kredytów, które 
Zarząd zaciągnął od listopada 2018 r. do dnia dzisiejszej sesji. Oznajmił, że chciałby się 
dowiedzieć jakie jest łączne zadłużenie Powiatu oraz jakie były koszty obsługi tych kredytów.  
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W następnej kolejności przypomniał, że jakiś czas temu, rok lub lata temu, zwrócił się  
o wykazy nagród wszystkich pracowników w Starostwie Powiatowym. Obecnie chciałby 
ponowić to zapytanie i zaktualizować informacje o nowy okres tj. rok 2021 i 2022. Poprosił, aby 
informacja zawierała wykaz stanowisk w formie zanonimizowanej. Dodał, że jest to dość 
interesujące w kontekście podwyżek, o które wnioskuje od wielu miesięcy dla pracowników 
Starostwa i jednostek organizacyjnych. 

Kolejna zgłoszona interpelacja dotyczyła ulicy Grodkowskiej w Otmuchowie. Oznajmił, że z tego 
co pamięta, odbywały się rozmowy między Wicestarostą Nyskim, a Burmistrzem Otmuchowa, 
dotyczące remontu tej ulicy. Ze strony przedstawiciela Zarządu Powiatu padły deklaracje,  
że ulica Grodkowska znajdzie się w budżecie na 2023 r. Niestety okazuje się, że w projekcie 
budżetu na 2023 r. nie ma zapisanych środków na ten cel. W związku z tym spytał, czy jest 
jeszcze na to szansa, aby to zadanie znalazło się w projekcie na przyszły rok.  

Radny Jacek Chwalenia zgłosił interpelacje o zabezpieczenie i wyegzekwowanie od wykonawcy 
zadania „budowa hali przy ZSiP na ul. Rodziewiczówny odtworzenia i naprawy drogi gminnej  
ul. Kozielska, która dostarczane są materiały budowlane (załącznik nr 3).  

Radny Daniel Palimąka zgłosił interpelację, aby przy ul. Mickiewicza w Nysie przy 
„szeregowcach” uzupełnić nasadzenia żywopłotu oraz aby pomalować barierki pod mostem 
kolejowym przy Alei Wojska Polskiego w Nysie.  

Radna Bożena Lewińska spytała co dalej z drogą do Sowina. Starosta obiecywał w tym roku 
przygotowanie dokumentacji z funduszu centralnego i nadal nic się nie dzieje.  

Przewodniczący Rady przypomniał, że interpelacje powinny być złożone w formie pisemnej.   

Radny Tomasz Jazienicki –odnosząc się do dyskusji we wcześniejszym punkcie sesji w sprawie 
skargi złożonej do NSA, spytał czy na pewno chodzi o ZST w Nysie, bo z tego co pamięta 
wątpliwości były co do ZSE w Nysie.  

Radny Piotr Woźniak odnosząc się do kwestii planowanych podwyżek zwrócił uwagę,  
że  w projekcie budżetu na ten cel zabezpieczono określoną kwotę. Spytał jak ma być podzielona 
ta kwota i na jakie podwyżki mogą liczyć pracownicy Starostwa, PUP, czy inni pracownicy 
obsługi i administracji w naszych placówkach oświatowych. Dodał, że być może jest to dobry 
moment, aby te kwotę zwiększyć. Dodał też, że jeśli podwyżki miały by być na poziomie 100 - 
200 zł, to będą one nieodczuwalne. Poprosił również, aby Starosta odniósł się do informacji, 
które pojawiają się w mediach, dotyczących proponowanych ograniczeń etatowych.         

Radny Damian Wylężek spytał co dalej z drogą Kamiennik – Nysa. Dodał, że z tego co mu 
wiadomo jest wola Zarządu, aby tą drogę, która jest w tragicznym stanie realizować. Niestety 
przetargi, które odbywały się nie zostały rozstrzygnięte.  

Radny Cz. Biłobran zaapelował do radnych aby zwrócili uwagę na fakt, że brakuje nam środków 
na bieżące utrzymanie administracji. Po raz pierwszy w historii samorządu powiatowego 
brakuje kilka milionów złotych. Tymczasem radni wnioskują o kolejną ścieżkę, kolejna drogę. 
Dodał, że dzięki pewnym zabiegom, polegającym na likwidacji zadań i wprowadzeniu środków  
z tego tytułu do nadwyżki, udało się zbudować budżet na przyszły rok. W przyszłym roku jednak 
nie będziemy mieli z czego tej nadwyżki budować. W związku z powyższym zaapelował, aby 
radni powstrzymali się od zgłaszania kolejnych zadań.  

Starosta Andrzej Kruczkiewicz odpowiadając na pytanie radnego P. Woźniaka w sprawie 
wsparcia zadania związanego z modernizacją obiektu sportowego przy ul. Kraszewskiego  
w Nysie oznajmił, że jest w kontakcie z Rektorem Akademii i rozmawiał z nim na 
dofinansowania. Chodziło o dwie raty po 500 tys. zł. W trakcie tej rozmowy przekazał 
Rektorowi, że ewentualne wsparcie zależy to od tego, co będzie w budżecie. Być może w trakcie 
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roku pojawią się jakieś pieniądze. Na dzień dzisiejszy jednak nie jesteśmy w stanie przekazać 
kwoty o jaką zabiegał Rektor.  

Odnosząc się następnie do interpelacji radnego J. Chwaleni stwierdził, że ma nadzieję,  
że ul. Kozielska w razie potrzeby zostanie naprawiona. Dodał przy okazji, że budowa hali przy 
„Rolniku” idzie zgodnie z planem.  

Odnośnie interpelacji zgłoszonych przez radnego D. Palimąkę Starosta zadeklarował,  
że zgłoszone przez niego sprawy zostaną sprawdzone.  

Odnosząc się do zapytania radnej B. Lewińskiej w sprawie drogi do Sowina oznajmił, że było to 
przygotowane jednak przetargi się nie odbyły. Dodał, że mimo tego ma nadzieje, że droga ta 
będzie robiona systemem „kilometra”. Dodał też, że liczy na dodatkowe środki od Rządu. Przy 
okazji poinformował, że 15 grudnia rozstrzygany będzie przetarg jeśli chodzi o remont  
i modernizację dróg na sumę 7.800.00 zł. W każdej gminie planowane są jakiś kawałek drogi.  

W dalszej kolejności zwrócił uwagę, że radni składają na sesji rożne wnioski, interpelacje,  
a tymczasem wystarczy do niego zadzwonić. Pewne sprawy, przynajmniej 4, można byłoby 
załatwić od ręki.  

Odnosząc się następnie do zapytania radnego T. Jazienickiego potwierdził, że sprawa skargi 
kasacyjnej dotyczy Zespołu Szkół Technicznych a nie Zespołu Szkół Ekonomicznych.  

Wicestarosta Damian Nowakowski udzielił następnie odpowiedzi na pytanie radnego  
P. Woźniaka w sprawie remontu ulicy Grodkowskiej w Otmuchowie. Potwierdził, że takie 
rozmowy były prowadzone z Burmistrzem Otmuchowa. Wyjaśnił następnie, że w projekcie 
budżetu, nie wszystkie drogi są ujęte. Są zarezerwowane środki na nasz wkład własny i czekamy 
z niecierpliwością, bo wiemy, że w przyszłym roku będą nowe programy rządowe na remonty 
dróg. Wtedy włożymy te drogi, m.in., ulicę Grodkowską w Otmuchowie. Mają to być odcinki 1000 
metrów. Dodał, że niebawem otwieramy przetarg na remonty wielu odcinków dróg  w różnych 
gminach finansowane z Polskiego Ładu i tak samo w przyszłym roku złożymy po kilka odcinków 
w każdej gminie. Realizacja tych zadań jest uzgadniana z wójtami i burmistrzami.  

Jeśli chodzi o zapytanie radnego Wylężka wyjaśnił, że droga Otmuchów - Kamiennik (odcinek 13 
km) do granicy województwa jest dla niego drogą priorytetową. Jest to główny ciąg 
komunikacyjny. Oznajmił, że kiedy został wicestarostą, to marzył o tym, aby połączyć granicę 
województwa z Nysą. Zwrócił też uwagę, że od ponad dwóch lat w gminie Kamiennik 
wykonywane są jakieś zadania jeśli chodzi o infrastrukturę drogową. Może nie jest to 
zadowalające, bo to były odcinki krótkie, ale zawsze idziemy do przodu. Dodał, że to zadanie 
miało wiele problemów, było kilka przetargów. Udało się nawet wyłonić wykonawcę jednak pół 
godziny przed podpisaniem umowy wykonawca wysłał wiadomość że odstępuje od umowy.  

Zapewnił, że jeśli będą kolejne dofinansowania, to będziemy składać wnioski, bo droga ta jest dla 
niego ważna, tak samo jak przebudowa ul. Sienkiewicza w Paczkowie. Oznajmił także, że  
w obliczu tego, że w naszym budżecie jest krucho, nie będziemy występować o środki na 
dofinansowanie o wartości 50%, a jedynie takie, które będą dofinansowane w minimum 80%.  

Radny Piotr Woźniak stwierdził, że jest zaskoczony tym, że Starosta ma problem z tym, że musi 
odpowiadać na zapytania radnych na sesji. Skoro mu to przeszkadza, to może nie przychodzić na 
sesję. Radny stwierdził również, że nie rozumie dlaczego miałby dzwonić do Starosty. Po to jest 
sesja, aby pytać. To jest obowiązek radnych i normalna rzecz. Zadzwonienie do Starosty nie jest 
formalną drogą do złożenia zapytania. Poza tym chciałby w odpowiedzi otrzymać jakiś 
dokument.  

W następnej kolejności spytał jakie są szanse na realne wsparcie w 2023 r. inwestycji 
realizowanej przez PANS w Nysie oraz jak będzie wyglądało procedowanie jeśli chodzi  
o podwyżki dla pracowników.  
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Starosta Andrzej Kruczkiewicz odparł, że jest w stałym kontakcie z Rektorem. Dodał, że bardzo 
by chciał wesprzeć PANS w Nysie, jednak na dziś nie ma na to środków. Jeśli się jednak pojawią, 
to Rektor będzie o tym poinformowany. Na dziś nie chce składać żadnych deklaracji.  

Skarbnik B. Stankiewicz przedstawiając szczegóły dotyczące planowanych podwyżek dla 
pracowników poinformowała, że we wszystkich budżetach jednostek organizacyjnych powiatu 
zabezpieczone są środki z tytułu wzrostu najniższego wynagrodzenia. W rezerwie celowej na 
podwyżki mamy 2,5 mln zł. Wstępnie założono, że planowane podwyżki na rok przyszły 
wyniosą 500 zł brutto na jeden etat. To jest średnia. O szczegółach podwyżek w poszczególnych 
jednostkach i przekazaniu środków do budżetu jednostek zadecyduje Zarząd na początku 
przyszłego roku. W małej części te środki będą pochodzić z oszczędności. Jeśli ktoś będzie 
odchodził na emeryturę, to wówczas nie będzie w jego miejsce zatrudniana osoba, ale będzie to 
indywidualnie rozważane, bo nie zawsze jest to możliwe.     

Ad 4 Przedstawienie projektu budżetu Powiatu Nyskiego na 2023 rok oraz wieloletniej 
prognozy finansowej na lata 2023-2038, 
 
a) przedstawienie projektu budżetu Powiatu Nyskiego na 2023 rok oraz wieloletniej 

prognozy finansowej na lata 2023-2038 (załącznik nr 4), 

Skarbnik Powiatu – Bogusława Stankiewicz omówiła projekt budżetu na 2023 r. Oznajmiła m.in. 
że budżet był przedstawiany na poszczególnych Komisjach. Zaznaczyła, że przed nami bardzo 
trudny rok. Mamy wysoką inflację, wysokie oprocentowanie kredytów, wysokie ceny mediów  
i duży wzrost najniższego wynagrodzenia, a co za tym idzie wzrost wynagrodzeń pracowników. 
Jednocześnie Powiat utracił w sposób znaczny dochody z tytułu udziału w podatku 
dochodowym od osób fizycznych i wpływy z opłat komunikacyjnych, co było wynikiem zmiany 
przepisów. Po raz pierwszy budżet na 2023 r. zawiera minusowe rozliczenie dochodów  
z wydatkami. To znaczy, że wydatki bieżące są wyższe od dochodów bieżących o 9.600.000 zł. 
Zrobienie tego budżetu możliwe było dzięki nadwyżce z tego roku. Ona w części pochodzi  
z uzupełnienia subwencji na 2022 r. w kwocie 6.070.000 zł i w całości przechodzi nadwyżką na 
rok przyszły. W budżetach wszystkich jednostek organizacyjnych nie zaplanowano wzrostu 
wydatków bieżących poza wzrostem z tytułu cen mediów, aby bezpiecznie przeprowadzić 
powiat przez rok przyszły, wyjątkowo na przyszły rok zaplanowano rezerwy celowe. Oprócz 
tych obligatoryjnych, czyli ogólnej, oświatowej i kryzysowej, zaplanowano rezerwę z tytułu 
wzrostu cen mediów w kwocie 3 mln zł oraz rezerwę celową z tytułu wzrostu wynagrodzeń  
w jednostkach organizacyjnych Powiatu. W styczniu rezerwa ta będzie podzielona na 
poszczególne jednostki.  
W projekcie przewidywany jest wzrost z tytułu oprocentowania kredytów. Z harmonogramu 
wynikało, na początek roku 1.200.000 zł natomiast w projekcie mamy zaplanowaną kwotę 
7.000.000 zł. Przewidziano też wzrost mediów ,a zwłaszcza energii elektrycznej (wzrost cen  
o 300%), wyższe są też ceny pozostałych mediów. Na przyszły rok zaplanowano 37.600.000 zł 
wydatków inwestycyjnych. Dobra wiadomość jest taka, że mamy bardzo duże wsparcie do zadań 
inwestycyjnych o wysokim procentowym udziale. Na przyszły rok dotacje z tytułu Polskiego 
Ładu wyniosą 24.800.000 zł + dotacje ze środków europejskich 3.300.000 zł. Udział własny  
w kwocie 9.200.000 zł w całości sfinansowany będzie z kredytów. Również z kredytu 
zaplanowano spłatę rat kredytów zaciągniętych na ten rok. Najwyższą wartościowo kwotą 
inwestycji w przyszłym roku są wydatki na inwestycje w oświacie ze swoją sztandarowa 
inwestycją „Rozbudowa sali gimnastycznej w ZSiPO w Nysie” ale też duże zadania z udziałem 
Polskiego Ładu tj.: termomodernizacja placówek oświatowych LO Carolinum i ZSiPS w Nysie. 
Drugą największą kwotą są wydatki na zadania związane z drogami, tj. 10.267.000 zł. Na ten cel 
zaplanowano środki z dotacji z Polskiego Ładu na modernizację odcinków dróg n kwotę 
7.800.000 zł. Powiat zabezpieczył też środki na wkłady własne w projektach, które pojawią się  
w roku przyszłym. Na inwestycje drogowe mamy wkład własny w kwocie 1.500.000 zł.  
Na szeroko rozumiane zadanie w infrastrukturę powiatową 750.000 zł. Mamy też rezerwę 
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inwestycyjną w kwocie 1.000.000 zł. Większość zadań inwestycyjnych jest kontynuowana jako 
zadania wieloletnie. One będą ok. I półrocza przyszłego roku zakończone.   
 

Radny Piotr Woźniak stwierdził, że przeanalizował wnikliwie projekt budżetu i stwierdza,  
że sytuacja jest nieciekawa. Jest wysoki deficyt budżetowy w kwocie 18,3 mln zł. To jest mniej 
więcej 8 - 10 % w skali wydatków. Zdaniem radnego trzeba sobie jasno powiedzieć,  
że zmniejszenie dochodów samorządów terytorialnych w wyniku zwiększenia kwoty wolnej od 
podatku oraz obniżenia PIT z 17% na 12% daje realne skutki w ich budżetach. Radny zwrócił też 
uwagę, że jako samorząd, tak naprawdę mamy wpływ na 11 - 12% budżetu, co jest kolejnym 
dowodem na to, że samorząd powiatowy w dzisiejszym wydaniu nie ma sensu. Albo trzeba 
zwiększyć kompetencje, albo zmniejszyć liczbę powiatów. Jeżeli nie będzie refleksji na ten temat, 
to tego rodzaju kłopoty jakie mamy, będą we wszystkich powiatach. Nagle się okaże, że powiat 
będzie tylko do tego, aby administrować, ale nawet i na to będzie brakować pieniędzy. Dziś 
absolutnie kluczowym problemem jest finansowanie tego deficytu. Stwierdził, iż cieszy go to, że 
w projekcie budżetu ustalono limit zobowiązań do wysokości 15 mln zł.  
W dalszej kolejności oznajmił, że niepokoją go pewnego rodzaju zapisy, dotyczące oświaty, która 
stanowi połowę naszego budżetu, czyli ok. 90 mln zł. Dotyczą one m.in. tworzenia grup 
międzyoddziałowych oraz tworzenie maksymalnych grup językowych 24-osobowych. Zdaniem 
radnego w wyniku tych oszczędności jakość kształcenia będzie radykalnie spadać, będą spadać 
wyniki matur i egzaminów zawodowych, a tym samym obniży się ranking naszych szkół. Jeżeli 
ten trend będzie długotrwały, to może to spowodować mniejszy nabór do naszych placówek.  
W związku z czym apeluje, by nie wprowadzać radykalnego cięcia wydatków w tym zakresie. 
Lepiej zmniejszyć jedną inwestycję w ciągu całego roku, która kosztuje 2 – 5 mln zł, a zostawić 
coś, co jest naszą jakością. Radny zwrócił uwagę, że do 2018 r. udawało nam się bilansować 
oświatę. Realia się jednak zmieniły i  dziś wiemy, że trzeba do tej oświaty dopłacać. Nie jest to 
wina Zarządu. Dzisiaj subwencja oświatowa nie zabezpiecza wydatków na oświatę. Zabezpiecza 
mniej więcej 70 – 75%. Rząd nakłada na samorządy obowiązek nauczania, a nie daje na to 
środków. Jeżeli około 50 % wydatków w 2023 r. będą stanowić wydatki na oświatę, to należy 
mieć świadomość, że trzeba będzie ograniczać inwestycje w niektórych obszarach.  
Zdaniem radnego jest to efekt deprecjonowania wartości samorządów. Krótkoterminowa 
poprawa jakości życia dla obywateli, daje skutki w postaci konieczności zaciskania pasa przez 
samorządy. Generalnie jest to problem od wielu lat i ma on charakter systemowy.  
Radny odniósł się następnie do wieloletniej prognozy finansowej. Stwierdził, że jego zdaniem 
założenia do tej prognozy są irracjonalne. Zarząd zastrzega w niej, że do 5 lat będzie wiadomo  
w jakim to kierunku pójdzie, a powyżej pięciu lat „hulaj dusza piekła nie ma” i w tym wpf-ie 
różne rzeczy się dzieją. To jest trochę „wróżenie z fusów”. Dziś mamy sytuację, której 
beneficjentem inflacji nie są obywatele, samorządy, firmy, ale beneficjentem jest budżet 
Państwa, który uzyskuje ok. 80 mld zł większe przychody z VAT, bo jest wyższy poziom cen. 
Drugim beneficjentem tego systemu są banki, które dziś mają kłopot z wydawaniem kredytu  
z ustanawianiem umów kredytowych, bo jest mniejsze zainteresowanie. Spadła zdolność 
kredytowa osób fizycznych i będą za chwile zerowe zdolności kredytowe samorządów 
terytorialnych.                      
                              

Radny Cz. Biłobran oznajmił, iż chciałby poddać wniosek pod przemyślenie i podjęcie wspólnej 
inicjatywy, która niewątpliwie poprawiłaby sytuację samorządów w kraju i w naszym powiecie. 
Bylibyśmy pionierami w tej dziedzinie podejmując inicjatywę zmniejszenia ilości radnych  
w powiatach, gminach o 50%. Jak stwierdził jesteśmy na pierwszym miejscu w Europie pod 
względem ilości parlamentarzystów, radnych. Zmniejszenie o 50%, to jest ok. 12 – 13 radnych  
w zupełności by wystarczyło. Każda z gmin miałaby swoją reprezentację. To byłaby cenna 
inicjatywa. Zmniejszyłoby to koszty utrzymania samorządów. Zaproponował, aby taki apel 
złożyć do parlamentarzystów, aby dokonali koniecznej, po wielu latach reformy samorządu 
terytorialnego. Być może należy dokonać reformy jeśli chodzi o wielkość samorządów i to 
poprawiłoby sytuację.  
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Radny Jacek Chwalenia stwierdził, że sami możemy zmniejszyć ilość członków Zarządu, ilość 
przewodniczących komisji. Nie musimy apelować do Rządu.  
Następnie odnosząc się do projektu budżetu na 2023 r. zwrócił uwagę, iż zaczyna nam brakować 
środków. Dodał, że było realizowanych dużo inwestycji, a niektóre z nich były przeszacowane.  
W wielu przypadkach mieliśmy do czynienia z gigantomanią.  
Zwrócił uwagę, że planowana łączna kwota długu wynosi 89.100.000 zł. Dodając do tego 
zadłużenie zakładów opieki zdrowotnej okazuje się że mamy dług ok. 100.000.000 zł. Dochody 
mamy na poziomie 195.000.000 zł, w tym są subwencje. Większość tych środków jest znaczona. 
Tak naprawdę realny wpływ jeśli chodzi o budżet, to mamy na własne dochodu czyli ok. 11 – 
13%. Jest to kwota na poziomie ok. 22.000.000 zł. Jeśli chodzi o deficyt bieżący, to wynosi on ok. 
7 mln zł. Zaciągamy kredyt na 12 mln i z tych środków pokrywamy 7 mln deficytu, a część 
bierzemy na spłatę kredytu. Jeśli więc bierzemy kredyt na spłatę kredytu, to „zaczynamy pomału 
zjadać swój ogon”.  Według radnego musimy popatrzeć na to jak szukać oszczędności, bez 
względu na to czy Rząd doprowadzi do takiej sytuacji, że zmienią się przepisy i będą dodatkowe 
przychody. Zwrócił uwagę, że przez ostatnie lata mieliśmy takie inwestycje, takie środki na 
inwestycje, których nigdy nie było w samorządach. Przypomniał, że swego czasu Burmistrz Nysy 
- Janusz Sanocki brał kredyt na budowę mieszkań i musiał spłacać go z własnych dochodów. To 
były jednak trochę inne samorządy. Dziś trochę się pozmieniało m.in. za sprawą Unii 
Europejskiej. Jednak jak zauważył należy pamiętać że te pieniądze europejskie są mocno 
znaczone i nie na wszystko możemy je przeznaczyć. Kontynuując stwierdził, że kwoty o których 
wspomniał, świadczą o tym, że, jakie by nie były w przyszłym roku perspektywy  
i pojawiające się programy, to dla nas problemem będzie jeśli pojawi się program na 5 mln zł  
i trzeba będzie znaleźć 5% wkładu własnego. Tym bardziej, że do większości zadań po 
przetargach musieliśmy dokładać. Poza tym każda nowa inwestycja, to są dodatkowe koszty na 
utrzymanie bieżące. 
W dalszej części wypowiedzi radny zwrócił uwagę na wzrost kosztów obsługi długu z 1.200.000 
zł na 7.000.000 zł. Stwierdził, że kredyty, z których realizujemy większość inwestycji będą coraz 
droższe i będzie nam coraz trudniej o większe inwestycje. Trzeba będzie miarkować, które 
inwestycje są potrzebne, do których inwestycji podejdziemy. Według radnego to jest 
odpowiedzialność radnych, jak będą wydawane pieniądze. Zwrócił też uwagę, że gdyby 
wydarzyła się jakaś duża awaria, coś złego by się stało, to nie mamy czym reagować. Przez 
ostatnie 4 lata było dobrze. Niestety Zarząd przespał ten okres, bo trzeba było poczynić pewne 
kroki, co do ograniczenia różnego rodzaju wydatków. Bardzo dobrze kiedy przychodzi kryzys, 
bo wtedy zaczynamy myśleć o normalnym wydawaniu pieniędzy i oszczędnościach.  
Radny stwierdził ponadto, że „męczą go” dwie wiaty, które zrobiliśmy za 7 – 8 mln zł. To są 
fatalnie wydane pieniądze. Ten projekt był niedobry i trzeba było się z niego wycofać.  
Za podobną kwotę została zrealizowana przebudowa Alei Wojska Polskiego. Można było też 
przeznaczyć ją na remont „Aleksandrówki”, która niszczeje jest niezabezpieczona i nie mamy na 
nią pomysłu. Zwrócił też uwagę, że przy realizacji ww. wiat nie pomyślano o stacji ładowania 
pojazdów. Podsumowując zaapelował, aby radni inaczej podeszli do projektu budżetu, aby go 
dokładnie przeczytali i przeanalizowali, bo jest to trudny budżet, nie tylko dla Rady ale i dla 
Zarządu nas.  
 

Skarbnik Powiatu B. Stankiewicz omówiła następnie projekt wieloletniej prognozy finansowej 
na lata 2023 – 2038. Oznajmiła, że na przyszły rok mamy deficyt 18.300.000 zł. Deficyt ma każdy 
samorząd który zaciąga kredyt, natomiast naszym największym problemem i tym nad czym 
Zarząd najwięcej pracował jest, to że wydatki bieżące są większe niż dochody bieżące  
o 9.600.000 zł. Powiat przyjął nadwyżkę z tego roku m.in. te 6.000.000 zł, które dostaliśmy  
z budżetu państwa. Na kolejne lata takiej gwarancji nie mamy. Nie mamy rozwiązań, które 
rekompensują samorządom utracone wpływy z podatku dochodowego. Z roku na rok dostajemy 
jednorazową kwotę. Bez tej kwoty prognozowanie budżetu na 2024 i lata następne w sytuacji 
powiatów, który nie może sobie założyć wzrostu podatków bo ich nie ma jest trudne. Jedyne  
co mogliśmy zaproponować, aby zrobić propozycje w wpf-ie na 2024 r. to, to że nie będzie 
wzrostu wydatków. Choć jest to założenie nierealne, bo takie wzrosty będą. Czekamy na  
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te rozwiązania, które będą rekompensowały powiatom utracone dochody. To że napisaliśmy,  
że będzie reorganizacja to tak będzie. Jeśli sie okaże, że powiaty nie mają żadnej rekompensaty, 
to czeka nas i wszystkie samorządy jakaś trwała restrukturyzacja wszystkiego. Liczymy, że tak 
się nie stanie, ale tak jest zaplanowane.  
Kontynuując odniosła się do uwag radnych na temat rezygnacji z ewentualnych inwestycji  
i przeznaczenia tych środków na wydatki bieżące. Wyjaśniła, że na wydatki bieżące muszą nam 
wystarczyć dochody bieżące i wyjątkowo ustawodawca powiedział, że przez kilka lat jeszcze 
nadwyżka z roku poprzedniego. Natomiast nie kredyty - a na udział własny na inwestycje  
w kolejnych latach, bierzemy wyłącznie kredyty. Nie mamy środków własnych na finansowanie 
inwestycji. To oznacza, że rezygnacja z jakiejkolwiek inwestycji, może się przyczynić do tego, że 
będzie mniejszy kredyt, ale absolutnie tych środków nie możemy przeznaczyć na wydatki 
bieżące. Aby wzmocnić obszar oświaty, to trzeba w winnych wydatkach bieżących zaoszczędzić. 
Nie z kredytu, a tym samym nie z inwestycji. To jest dość ważna informacja. Chodzi o to, żeby 
finansować wydatki bieżące, to trzeba z innych wydatków zaoszczędzić bo nam do tych 
wydatków brakuje 9.600.000 zł. Od początku tego roku skupialiśmy się nad tym, aby zrobić 
budżet na przyszły rok. Dużo działań Zarządu szło w kierunku, aby to było możliwe i udało się 
to. Tak naprawdę powinniśmy mieć tyle środków, aby zaoszczędzić już na budżet 2024 r. aby 
można było go zrobić. Czekamy, bo są zapowiedzi Rządu, że będą te rekompensaty na lata 
następne.  
Poprosiła radnych aby ni przywiązywać wagi jednoznacznej, że w budżecie 2024 r. nie będzie 
wzrostu wydatków, bo nie wiadomo jaki będzie 2024. Jest tak dużo niewiadomych. To są 
wstępne założenia. Jeżeli na media na podwyżki mamy dużo na 2023 r., to liczymy, że w tej 
samej wysokości, jak budżet przejdzie, to już drożej te kredyty i media nie będą. To jest nasze 
założenie do budżetu.  
 

Radny Piotr Woźniak stwierdził, że przychyla się do wypowiedzi radnego J. Chwaleni, który 
zwrócił uwagę na wiele kluczowych obszarów. Zaapelował do radnych, aby wnikliwie 
przeanalizowali zapisy tego projektu budżetu, abyśmy byli świadomi w jakim jesteśmy miejscu. 
Stwierdził też, że cieszy się, z tego, że Pani Skarbnik powiedziała prawdę, że założenia w wpf-ie 
są hipotetyczne i na pewno się nie potwierdzą. Duża cześć pieniędzy została nam zabrana, a daje 
się w bardzo majestatyczny sposób dużo mniejsze kwoty, twierdząc, że tak jest lepiej. Jak 
widzimy po naszym budżecie, nie jest lepiej. Może inwestycyjnie dla wąskiej grupy 
użytkowników danego projektu, dla beneficjentów danego projektu jest lepiej, ale suma 
summarum oznacza to pewnego rodzaju cięcia. Głównym problemem są bieżące wydatki. 
Oczywiście nie można ich finansować z inwestycji, ale przestrzega przed radykalnym cięciem 
wydatków w oświacie, bo to może skutkować obniżeniem naboru w naszych szkołach. Zabrane 
zostały nam narzędzia, a konsekwencje ponoszą samorządy.  

Radny Jacek Chwalenia stwierdził, że trzeba się wsłuchać co mówi dzisiaj Rząd, a dla Rządu 
priorytetem jest obronność i zabezpieczenie ludzi starszych. Nie powinniśmy liczyć, że gdzieś 
nam coś spłynie, przyjdzie coś. Trzeba dziś zacisnąć pasa, a to już jest kwestia Zarządu, który 
nam powinien cierpliwie, powoli przedstawiać, gdzie zmieniamy priorytety.  
Dodał, że nie do końca jest przekonany jeśli chodzi o oświatę. W tej sprawie wyraził swoje 
zdanie i nie zmienia go. Oznajmił też, że Wydział Edukacji przysłał mu informację na temat 
wykorzystania powierzchni klasowych szkół. Jest to jeszcze jeden element do analizy tego, co się 
dzieje w oświacie. Zdaniem radnego powinniśmy do tego podejść poważnie, bo tam są duże 
rezerwy. Nie chodzi tylko o oszczędności, ale także o reorganizacje, bo to nas czeka. Kryzys taki 
jak ten, uczy. Należy tez mieć na uwadze, że obok nas jest wojna i to będzie na pewno rzutowało 
dość długo na to, co się będzie działo w naszych budżetach.   
 

Radny Czesław Biłobran stwierdził, że ma dość słuchania o wojnie, której nie ma w Polsce  
i związanym z tym kryzysach. Zdaniem radnego, to zmiany systemowe, nie sytuacja kryzysowa, 
spowodowały, że jesteśmy w ciężkiej sytuacji. Na przykład obniżenie podatku, co jest dobrym 
działaniem, ale w sposób niesprawiedliwy jest to rekompensowane, tym którzy stracili wpływy 
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z PIT i CIT. Jeśli przyjmuje sie takie rozwiązanie, że wszystkim daje się jednakowo po 6.000.000 
zł, a Powiat Nyski traci 11.000.000 zł, to jest to niesprawiedliwe. Z tego biorą się potem kłopoty. 
To nie jest wina ani Tuska, ani wojny, tylko wina systemu. Siedzą tam ludzie, którzy nie mają 
pojęcia i takie bzdety wymyślają, a my cierpimy. Kończy się samorząd, bo jeśli nam wystarcza 
tylko na „chleb, a nie ma na dżem i masło”, to my o niczym nie decydujemy. Trzeba apelować do 
rządzących, aby zrewidowali tę politykę. Bo my nie potrzebujemy czeków i to czeków 
niepewnych. My potrzebujemy stabilnego udziału w podziale środków, jakie wypracowują 
Polacy, czyli zwiększenia udziału w PIT i CIT. Oszczędności i reorganizacje są też bardzo ważne. 
Nie możemy zapominać o tym, że w powiecie nyskim mamy zjawisko kuli śnieżnej w sensie 
negatywnym jeśli chodzi o demografię. My się zwijamy, jest nas coraz mniej. Za czasów Pana 
Starosty A. Fujarczuka było 151 tys. mieszkańców, a dziś jest  135 tys.  To nie kryzys i nie wojna 
wpływają na obecną sytuację. Słuchamy ciągle, że wina jest gdzieś tam, albo w Niemczech albo  
w wojnie. Nie ma wojny. Wojna jest za granicą, my się w nią angażujemy, jak wszystkie inne 
kraje. To jest wina systemu finansowania samorządów. Nawet jak wojna się skończy, a ten 
system się nie zmieni, to u nas też się nie zmieni.          

Radny Jacek Chwalenia stwierdził, że F. Fukuyama napisał książkę pod tytułem „Koniec historii”. 
Pomylił się. Nie ma końca historii. Jest wielu takich, którzy opowieści snuli, że nie ma narodu 
ukraińskiego, dziś widać, że jest. Z tym końcem samorządu też nie jest tak do końca. Choć, jak 
stwierdził boli go to, że jako samorząd zostaliśmy zmienieni w partnerów. Albo nam się coś daje, 
albo nie daje. Lepiej byłoby, gdybyśmy mieli jasną klarowną, stabilną sytuację. Niestety. Dziś jest 
tak jak jest. Te systemowe zmiany, one odbijają się na wszystkich samorządach. To co się dzieje 
za naszą granicą ma wpływ i będzie miało wpływ na to, co się dzieje u nas w kraju.  

Wiceprzewodnicząca Rady - Maria Żukowska-Jacykowska zwróciła uwagę, że nie było historii 
samorządu takiej kadencji, w trakcie której nałożyłyby się takie wydarzenia jak pandemia 
COVID-19 i wojna. Obecna koalicja objęła rządy w powiecie w listopadzie 2018 r., a już na 
początku 2020 roku wybuchała pandemia COVID-19. Następnie kiedy pandemia była 
opanowana, na początku 2022 r. wybucha wojna na Ukrainie. To wszystko przekłada się na 
sytuację finansową powiatu, wszystkich samorządów i oczywiście Polski. Nie możemy mówić, że 
COVID-19, czy wojna nie mają wpływu na naszą sytuację. Mają na sytuację całej Polski. Można 
przeanalizować jak wyglądała inflacja. Na koniec 2019 roku wynosiła 3,4%. W momencie kiedy 
wybuchała wojna 8,6%, a obecnie 17.4%. Jak na razie w przeciwieństwie do października br.  
ta inflacja nieznacznie spadła. Nie możemy mówić, że wybuch wojny nie ma wpływu na sytuację, 
finansowa bo ma. Musimy wziąć pod uwagę, że COVID-19 również przyczynił się do wzrostu 
inflacji. Rząd wspomagał przedsiębiorców, aby nie doprowadzać do katastrofy. Mieliśmy 
lockdown, ludzie nie pracowali, wszystkie firmy były zamknięte. W samym naszym powiecie PUP 
w Nysie wypłacił 21 mln zł. Nie można również mówić, co jest bardzo niestosowne, że Polska tak 
jak inne kraje pomagają Ukrainie w wojnie z Rosją. My jesteśmy państwem frontowym, to się 
dzieje za naszą wschodnią granicą. Nas to bezpośrednio dotyka. Jesteśmy pierwszym krajem, 
które jest zagrożone. Najwięcej pomagamy spośród krajów Unii Europejskiej. To wszystko się 
przekłada na naszą sytuację finansową. Nie możemy mówić, jak radny P. Wożniak że my 
zasłaniamy się wojną. To nie jest zasłanianie. Wystarczy popatrzeć na statystyki, przeanalizować 
stopę inflacji od 2019 r. To wszystko przekłada się na sytuację finansową. Nie możemy się od 
tego odcinać i mówić, że to wina Rządu. Jeśli chodzi o pomoc Ukrainie Rząd stanął na wysokości 
zadania i zachował się jak należy, tak jak powinno się zachować każde państwo.  
Kontynuując zwróciła uwagę, że dochody w jednostkach samorządu terytorialnego również 
bardzo wzrosły. Porównując 2018 r. do 2023 r. to jest różnica 49 mln zł. Wydatki co prawda 
wzrastają, ale dochody także. Mamy ciężki okres, ale musimy go przetrwać. Rząd również 
przeznacza dużo środków na inwestycje. Nie możemy patrzeć przez pryzmat tego, że to 
chodniki, budynki. Te środki otrzymują firmy, które zatrudniają pracowników. Oni mają rodziny. 
W momencie kiedy Rząd nie przeznaczałby środków na inwestycje, te firmy nie miałyby zleceń. 
Ludzie byliby zwalniani i jeszcze więcej by się zamykało firm. To jest wszystko powiązane.  
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Nie możemy mówić, że sytuacja geopolityczna, która dzieje się za naszą wschodnią granicą nie 
ma wpływu na to co się dzieje i w powiecie nyskim jak i innych samorządach. 
 

Radny Jacek Chwalenia odnosząc się do wypowiedzi radnej M. Żukowskiej-Jacykowskiej 
stwierdził, radni mają prawo mieć różne zdania, choć generalnie ma podobne zdanie, że wojna 
ma wpływ jasny i klarowny na obecną sytuację. Jednak co do COVID-19, to nie zgadza się z tą 
tezą, „bo jak to się stało, że zaczęła się wojna i skończył się covid”.  

Radny Daniel Palimąka również odniósł się do wypowiedzi Pani M. Żukowskiej-Jacykowskiej. 
Zwrócił uwagę, że podatek dla 26-latków został zniesiony. Nie było wtedy mowy o wojnie, nie 
było to wywołane pandemią. Jest to decyzja Rządu, nie podyktowana tymi skutkami. Racją jest, 
że skutki wojny widoczne są wszędzie. Widoczne są w pewnych wskaźnikach, które pokazują,  
że wpływy do budżetu Państwa są niebotycznie większe, niż były wcześniej. Rząd tymi 
pieniędzmi nie chce się dzielić z samorządami. Pieniądze są przesuwane na różnego rodzaju 
transfery, mniej lub bardziej trafne, albo są też wydawane np. na „wybory kopertowe”. Cały czas 
też trzeba się zastanowić, co będzie z samorządami, kiedy nie będzie pieniędzy europejskich.  
To już kompletnie zapomnijmy o inwestowaniu, rozwijaniu infrastruktury. Rząd się stara, ale 
tylko dla siebie. Zapomina kompletnie o samorządach. Sytuacją za naszą wschodnią granicą, 
można wszystko przykryć. Natomiast bezradność Rządu w niektórych sprawach sięga zenitu, np. 
w sprawach związanych z funkcjonowaniem samorządu. Rząd faktycznie daje pieniądze, czy to 
jest sprawiedliwe czy nie, to jest inna sprawa, ale pieniądze na inwestycje. Przy czym z pierwszej 
transzy tych środków Pan Starosta zakupił choinki i oświetlenie. To jest przykład tego, jak sami 
powinniśmy zaczynać od przygotowania się do kryzysu i myślenia o tym co faktycznie jest 
istotne.                      

Wiceprzewodnicząca Rady - Maria Żukowska-Jacykowska zwróciła uwagę, że w projekcie 
budżetu na 2023 rok możemy znaleźć kwotę 25 mln zł z budżetu Państwa na inwestycje. 
Zaznaczyła, że Rząd pamięta o samorządach i je wspiera. Zwracając się do radnego D. Palimąki 
stwierdziła, że jeśli chodzi o środki pochodzące z UE, to blokują je przedstawiciele partii którą 
reprezentuje. Sami mówią o tym, że jak dojdą do władzy, to te środki będą, a póki nie są, to tych 
środków dla Polski, czyli dla samorządów, dla naszego powiatu nie będzie.  

Radny Grzegorz Samborski oznajmił, że rozmawia z ludźmi, którzy skarżą się na coraz 
trudniejsze warunki życia. Zastanawiają się czy kupić kurtkę dla dzieci, czy będzie na prąd, czy 
będzie na święta. Każdy zaciska pasa. Dlatego należy się zastanowić jak pomóc ludziom. 
Czekamy na środki z Krajowego Program Odbudowy, które mają przyjść do Polski, a które 
blokuje Minister Z. Ziobro i Rząd.  
Zdaniem radego musimy inwestować z głową. Musimy przemyśleć każdą inwestycje. Dodał,  
że również ubolewa nad wydaniem pieniędzy na wiaty na centrum przesiadkowym, ale być 
może był taki projekt, że musiało to być zrealizowane. Musimy też pomyśleć jako samorząd,  
co zrobić, bo przedsiębiorcy zaczynają zwalniać ludzi. Musimy poczekać na środki z KPO, bo bez 
tych środków samorządy nie istnieją. Nie będziemy mieli pieniędzy na wkład własny.  
Stwierdził też, że zgadza się z radnym Cz. Biłobranem, że powinniśmy zacząć oszczędzać od 
siebie. Może warto pomyśleć o tym, aby tych radnych było mniej. Na sali siedzi 25 osób z czego 
tylko część pracuje, a część nie pracuje. Dlatego zgłasza taki wniosek, może oddać dietę komuś, 
może komuś pomóc. Pomaga ludziom jak trzeba. Może warto te diety zatrzymać na okres pół 
roku albo przekazać na dom dziecka. 
 

Radny - Jacek Chwalenia stwierdził, że dyskusja idzie w złym kierunku. Powinniśmy zejść na 
ziemię i przestać szafować: KPO, środkami europejskimi, itp. Powinniśmy powalczyć z naszym 
budżetem, z tym co mamy, a nie wymyślać opowieści o tym, kto nam blokuje, i jak. Zwracając się 
do radnego G. Samborskiego stwierdził, że jego punkt widzenia zależy od tego, którą telewizje 
ogląda. Trzeba być obiektywnym, a obiektywne jest to, że mamy swój budżet i trzeba o nim 
dyskutować.  
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Radny Zbigniew Karnaś stwierdził, że w trakcie dyskusji padło wiele solidnych głosów. Miał 
nadzieję, że o 12.30 radni będą na tyle zmęczeni, że skończą z tą herezją. Od jednego radnego 
usłyszał, że bez funduszy europejskich to Polska nie ma ruchu, z czym się nie zgadza. W 2005 r. 
jakbyśmy nie wstąpili do UE, to co by dziś było w tej Polsce. Popatrzcie w koło. Europa istnieje 
inna i istniejemy. Może te fundusze, bo ja działam akurat na elektoracie wiejskim są bardzo 
ważne, ale w tej strukturze, gdzie nie zarządzamy my. Gdzie idzie w odpowiednie kierunki, 
odpowiednia kasa. Dzisiaj słyszy, że my gamonie Polacy nie potrafimy nic sami, bez Niemca, bez 
ukierunkowania Francuza my jesteśmy do niczego, nie jesteśmy wykształceni. Lepiej by było  
w powiecie, jakby konie się pasły na poligonie 

Radna Bożena Lewińska zgłosiła wniosek formalny o zamkniecie dyskusji w tym punkcie. 

Przewodniczący Rady poddał następnie wniosek pod głosowanie.  

Głosowano w sprawie: 
zamknięcia dyskusji   
 
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 1 
 

Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, Adam 
Fujarczuk, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, 
Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Kazimierz Rozumek, 
Grzegorz Samborski, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór 
PRZECIW (2) 
Piotr Woźniak, Anna Ziółkowska-Woźny 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Paweł Szymkowicz 
BRAK GŁOSU (2) 
Piotr Bobak, Maria Żukowska-Jacykowska 
NIEOBECNI (1) 
Janusz Jaskot 
 
Przewodniczący Rady oznajmił, że Rada większością głosów przyjęła wniosek o zamknięcie 
dyskusji.  W następnej kolejności ogłosił 10 minut przerwy w obradach.  

Po upływie 10 minut Przewodniczący Rady wznowił obrady.  

Ad 5 Podjęcie uchwał w sprawie:  

a) wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Powiatem Nyskim, Powiatem 
Opolskim oraz Miastem Opole w zakresie przyjęcia przez Powiat Nyski do realizacji 
zadania  z zakresu organizacji publicznego transportu zbiorowego (załącznik nr 5), 
 

Radny Cz. Biłobran oznajmił, że podobne uchwały zostały podjęte przez Powiat Brzeski i Miasto 
Opole, a po 12 grudnia br. kiedy uchwałę podejmie również Powiat Opolski, będzie można 
podpisać umowę w sprawie ustanowienia linii użyteczności publicznej na trasie Nysa - Opole. 
Jest to precedens w naszym województwie. Będzie to pierwsze porozumienie zawarte między 
powiatami na rzecz obsługi naszych mieszkańców i będziemy mogli skorzystać z dopłaty jaką 
ustanowił Rząd na wspieranie linii użyteczności publicznej, wykonywanych przez 
przewoźników świadczących usługi na rzecz organizatorów. W dniu dzisiejszym wykonujemy 
już takie usługi i one są na pewnym poziomie deficytowym. Taka dopłata zwiększy wpływy do 
budżetu PKS w Nysie.  
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Radny zwrócił uwagę, że udało się porozumieć bez patrzenia na barwy polityczne z tak dużymi 
samorządami jak Miasto Opole, Powiat Opolski i Powiat Brzeski. Trwają też rozmowy  
z przedstawicielami Powiatu Prudnickiego. Dzięki temu poprawi się sytuacja i przewozów ale 
też sam zakup, rozstrzygnięcie przetargu na zakup nowych autobusów. To wszystko jest 
działaniem na rzecz mieszkańców. W kontekście tej sytuacji jaka jest w Polsce w wielu regionach 
padają firmy, które takie świadczenia wykonują. PKS-y bankrutują, a u nas to zrozumienie Rady  
i Zarządu dla wagi tych świadczeń na rzecz mieszkańców, powoduje że nasza firma ma pewną 
stabilizację, ale też pewną perspektywę na przyszłość.  
 

Radny Jacek Chwalenia stwierdził, że jest to bardzo dobry ruch. Wyraził nadzieję,  
że  przejmiemy obsługę i jakoś będzie się to bilansować wraz dopłatami. Przypomniał następnie, 
że swego czasu mięliśmy dużą konkurencję, tj.  PKS Opole, które systematycznie obsługiwało 
linię Nysa - Opole. Spytał czy spółka ta ograniczyła swoją działalność na naszym terenie.  
 

Prezes PKS w Nysie Beata Juralewicz odparła, że sytuacja w obszarze przewozów regionalnych 
zmienia się w tę stronę, że nawet tam gdzie są pełne napełnienia, to nie jesteśmy w stanie 
zarobić na koszty, które są generowane. PKS Opole stanowiło konkurencję na tej linii, jednak 
dwa lata temu skrócili linię i dojeżdżają tylko do Niemodlina, gdzie zabierają nam sporo 
pasażerów. Dodała, że mimo tego, że ilość pasażerów na linii Nysa - Opole wynosi 10 tys. osób 
miesięcznie i autobusy są pełne, to nie jesteśmy w stanie zapewnić takich przychodów, aby one 
pokryły wszystkie koszty. Stąd ta inicjatywa i wykorzystanie możliwych zewnętrznych źródeł 
finansowania. Inaczej musielibyśmy tę linię zlikwidować.  
 

Głosowano w sprawie: 
wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Powiatem Nyskim, Powiatem Opolskim 
oraz Miastem Opole w zakresie przyjęcia przez Powiat Nyski do realizacji zadania z zakresu 
organizacji publicznego transportu zbiorowego, 
 

Wyniki głosowania 
ZA: 24, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 

Wyniki imienne: 
ZA (24) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek 
Chwalenia, Adam Fujarczuk, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta 
Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, 
Kazimierz Rozumek, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Piotr Woźniak, Bogdan 
Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-
Jacykowska 
NIEOBECNI (1) 
Janusz Jaskot 
 

Przewodniczący Rady oznajmił, że Rada jednogłośnie podjęła przedmiotową uchwałę.  
 

b) wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Powiatem Nyskim i Powiatem 
Brzeskim w zakresie przyjęcia przez Powiat Nyski do realizacji zadania z zakresu 
organizacji publicznego transportu zbiorowego (załącznik nr 6), 
 

Głosowano w sprawie: 
wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Powiatem Nyskim i Powiatem Brzeskim 
w zakresie przyjęcia przez Powiat Nyski do realizacji zadania z zakresu organizacji publicznego 
transportu zbiorowego, 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 
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Wyniki imienne: 
ZA (23) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek 
Chwalenia, Adam Fujarczuk, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta 
Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, 
Kazimierz Rozumek, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, Damian 
Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 
BRAK GŁOSU (1) 
Piotr Woźniak 
NIEOBECNI (1) 
Janusz Jaskot 
 
Przewodniczący Rady oznajmił, że Rada jednogłośnie podjęła przedmiotową uchwałę.  
 
c) uchwalenia „Programu współpracy Powiatu Nyskiego z organizacjami pozarządowymi  

i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2023” 
(załącznik nr 7), 
 

Głosowano w sprawie: 
uchwalenia „Programu współpracy Powiatu Nyskiego z organizacjami pozarządowymi i innymi 
podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2023” 
 

Wyniki głosowania 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 1 
 

Wyniki imienne: 
ZA (22) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek 
Chwalenia, Adam Fujarczuk, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta 
Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, 
Kazimierz Rozumek, Grzegorz Samborski, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz 
Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 
BRAK GŁOSU (2) 
Paweł Szymkowicz, Piotr Woźniak 
NIEOBECNI (1) 
Janusz Jaskot 
 

Przewodniczący Rady oznajmił, że Rada jednogłośnie podjęła przedmiotową uchwałę.  
 
d) zmiany uchwały Rady Powiatu w sprawie  określenia zadań, na które przeznacza się 

środki finansowe Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych  
w 2022 r. (załącznik nr 8), 
 

Głosowano w sprawie: 
zmiany uchwały Rady Powiatu w sprawie określenia zadań, na które przeznacza się środki 
finansowe Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2022 r. 
 

Wyniki głosowania 
ZA: 24, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 

Wyniki imienne: 
ZA (24) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek 
Chwalenia, Adam Fujarczuk, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta 
Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, 
Kazimierz Rozumek, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Piotr Woźniak, Bogdan 
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Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-
Jacykowska 
NIEOBECNI (1) 
Janusz Jaskot 
 

Przewodniczący Rady oznajmił, że Rada jednogłośnie podjęła przedmiotową uchwałę.  

e) oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej Zespołu Opieki Zdrowotnej w Nysie oraz 
zatwierdzenia Programu naprawczego (załącznik nr 9), 

 
Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych – Czesław Biłobran oznajmił,  
że kierowana przez niego Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
Oznajmił, że w trakcie posiedzenia Komisja zwróciła uwagę na pewne trudności, które, wynikają 
z przepisów, choć nie do końca. Można by przyspieszyć procedowanie w tym obszarze. 
Zatwierdzamy programy naprawcze, choć jak stwierdził, protestował, jako przewodniczący,  
bo  uważa, że szpital nyski nie był do tego zobowiązany. Były zawirowania czasowe, wynikające 
z czynników zewnętrznych, a nie złego zarządzania. Zwrócił również uwagę, że zatwierdzamy 
program naprawczy za 2021 r. po upływie roku. Gdzie te działania już były podejmowane. 
Dyrektorzy nie mogli czekać i działali, a my dopiero w grudniu je zatwierdzamy. Dodał, że ma 
nadzieje, że w przyszłości postaramy się przyspieszyć to procedowanie i wtedy takiego 
nonsensu nie będzie.  
 
Przewodniczący Rady – B. Wyczałkowski oznajmił następnie, że Komisja Finansów, Budżetu  
i Spraw Regulaminowych pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.  
 
Głosowano w sprawie: 
oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej Zespołu Opieki Zdrowotnej w Nysie oraz zatwierdzenia 
Programu naprawczego 
 

Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek 
Chwalenia, Adam Fujarczuk, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta 
Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Daniel Palimąka, Kazimierz Rozumek, 
Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz 
Zapiór, Maria Żukowska-Jacykowska 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Anna Ziółkowska-Woźny 
BRAK GŁOSU (2) 
Teresa Nosal, Piotr Woźniak 
NIEOBECNI (1) 
Janusz Jaskot 
 

Przewodniczący Rady oznajmił, że Rada większością głosów podjęła przedmiotową uchwałę.  
  

f) oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej Samodzielnego Zakładu Opieki Zdrowotnej 
Zespołu Opieki Zdrowotnej w Głuchołazach oraz zatwierdzenia Programu 
naprawczego (załącznik nr 10), 
 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych – Czesław Biłobran oznajmił, że 
kierowana przez niego Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
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Przewodniczący Rady – B. Wyczałkowski oznajmił, że Komisja Finansów, Budżetu  
i Spraw Regulaminowych pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.  

 
Głosowano w sprawie: 
oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej Samodzielnego Zakładu Opieki Zdrowotnej Zespołu 
Opieki Zdrowotnej w Głuchołazach oraz zatwierdzenia Programu naprawczego, 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Adam 
Fujarczuk, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, 
Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, 
Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria 
Żukowska-Jacykowska 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Jacek Chwalenia 
BRAK GŁOSU (3) 
Daniel Palimąka, Kazimierz Rozumek, Piotr Woźniak 
NIEOBECNI (1) 
Janusz Jaskot 

 
Przewodniczący Rady oznajmił, że Rada większością głosów podjęła przedmiotową uchwałę.  

 

g) zmiany budżetu Powiatu Nyskiego na 2022 rok (załącznik nr 11), 
 
Głosowano w sprawie: 
zmiany budżetu Powiatu Nyskiego na 2022 rok, 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek 
Chwalenia, Adam Fujarczuk, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej 
Kruczkiewicz, Teresa Nosal, Kazimierz Rozumek, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, 
Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Maria Żukowska-Jacykowska 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 
Tomasz Jazienicki, Bożena Lewińska, Daniel Palimąka 
BRAK GŁOSU (2) 
Piotr Woźniak, Anna Ziółkowska-Woźny 
NIEOBECNI (1) 
Janusz Jaskot 

 

Przewodniczący Rady oznajmił, że Rada większością głosów podjęła przedmiotową uchwałę.  
 

h) zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2022-2038 (załącznik nr 12). 
 

Głosowano w sprawie: 

zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2022-2038 
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Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

 
Wyniki imienne: 
ZA (19) 

Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek 
Chwalenia, Adam Fujarczuk, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej 
Kruczkiewicz, Teresa Nosal, Kazimierz Rozumek, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, 
Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Maria Żukowska-Jacykowska 
PRZECIW (1) 

Piotr Woźniak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Tomasz Jazienicki, Bożena Lewińska, Daniel Palimąka 

BRAK GŁOSU (1) 

Anna Ziółkowska-Woźny 

NIEOBECNI (1) 

Janusz Jaskot 
 

Przewodniczący Rady oznajmił, że Rada większością głosów podjęła przedmiotową uchwałę.  
 

Ad 6 Debata na temat sytuacji finansowej Powiatu Nyskiego 
 

Radny Piotr Wożniak stwierdził, że wnioskował o wprowadzenie takiego punktu do porządku 
obrad ponieważ chciał, aby efektem tej debaty w tym punkcie było określenie w jakim miejscu 
Powiat ma się znaleźć na koniec kadencji. Jak będą wyglądać wskaźniki budżetowe. Jak może 
wyglądać sytuacja z obsługą zadłużenia. Według radnego przez ostatnie 4 lata radni byli 
zwodzeni, że trzeba jeszcze na pewną wizję tego Powiatu zaczekać. W normalnych 
okolicznościach kończyłaby się kadencję i chciałby aby pojawił się możliwie szybko raport  
z działalności obecnej koalicji obejmujący ostatnie 4 lata. Zdaniem radnego często zamykamy się 
na krótką perspektywę, tego co mamy tu i teraz, albo co będzie za kilka miesięcy. Tymczasem 
powinniśmy podsumować te 4 lata. Dodał, że taki raport wspólnie z radnym Razem dla Powiatu, 
Tak dla Opolskiego i Tak dla Polski jest w trakcie opracowywania. Będzie on tematem 
przewodnim propozycji programowej, którą jego klub chce realizować jeszcze w tej kadencji,  
ale także z którym pójdzie do wyborów w kolejnej kadencji. Będzie to ocena działalności 
czteroletniej. W jakim stopniu była ona efektywna, w jakich obszarach osiągnięto sukcesy,  
a w jakich porażki. To będzie swego rodzaju „biała księga”, która chciałby, aby była 
upubliczniona.  
Jednocześnie poprosił, aby Zarząd przygotował swój raport, aby można było się „zderzyć 
opiniami”, aby to nie było jednostronne. Zachęcił też inne kluby niezależnie od barw 
politycznych do współpracy w zakresie oceny tego, jak wyglądały te cztery lata działalności 
Zarządu.  
Zdaniem radnego powinniśmy określić w jakim miejscu chcemy być pod koniec 2029 r., kiedy 
będzie się kończyć następna kadencja. Dodał, ze dobrze zarządzana firma ma dobrze 
sprecyzowane mierzalne cele w oparciu o zasadę SMART, czyli S- szczegółowe, M – mierzalne,  
A akceptowalne, R – realistyczne T – terminowe. Stwierdził, że oczekiwałby, aby takie 
skonkretyzowane cele mierzalne wstawić w ten dokument, który będzie naszą wizją w roku 
2029. Aby to jednak zrobić, musimy określić stan w jakim jesteśmy i podyskutować. 
Podsumowując, podziękował radnym, że poparli jego wniosek o wprowadzenie takiego punktu 
do porządku sesji. Ta dyskusja jest dowodem na to, że jest to potrzebne.                    
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Radny Jacek Chwalenia stwierdził, że dość trudne jest przełożenie analizy w podejściu typowo 
firmowym na samorząd. Tych czynników różnych jest bardzo dużo. Dodał, że jego klub jest 
gotowy do debaty. Dodał też, że można różnymi metodami analizować ryzyka. Generalnie jednak 
jak się popatrzy na kampanie wyborcze, to najlepiej będą przyjmowane populistyczne chwyty. 
Niewiele osób czyta i zastanawia się nad analizami. Najłatwiej jest powiedzieć, co wybudować, 
gdzie coś obniżyć, albo podwyższyć.  
Kontynuując stwierdził, że bardzo dużo danych jest w budżecie w tej analizie i w tym co jest 
przedstawione w wpf-ie. Z tego powinniśmy czerpać, ale też powinniśmy popatrzeć na źródła. 
Zaznaczył, że brakuje mu tam jednej rzeczy, a mianowicie informacji na temat stanu mienia 
powiatu. Mamy mienie, m.in. „Aleksandrówkę”, wiaty, szkoły, grunty. Byłby to dobry aspekt do 
analizy w połączeniu z możliwościami budżetowymi.  
W dalszej części wystąpienia odniósł się do pomysłu radnego Cz. Biłobrana dotyczącego 
samowystarczalnego powiatu. To może być trudne, ale jest to zawsze jakiś zaczyn. Jest to temat 
na kampanie wyborczą. W którym miejscu, na którym polu postawić fotowoltaikę, albo wiatraki. 
Wracając na chwilę do oświaty stwierdził, że jego zdanie różni się od tego co prezentuje radny  
P. Woźniak. Podkreślił, że jeśli będziemy udawać, tak jak udawaliśmy przez 4 lata, nic nie 
będziemy robić, nic nie będziemy łączyć, to do niczego nie dojdziemy. Od 12 lat „huśtamy” się  
z SP ZOZ ZOZ w Głuchołazach i nic nie pomagamy. Dużo włożyliśmy tam pieniędzy. Mamy  
89 mln zł deficytu plus 10 – 12 mln w ZOZ Głuchołazy. Tu musimy mieć jakiś pomysł.  

Radny Grzegorz Samborski zabierając głos podziękował Staroście, Zarządowi Powiatu, 
dyrektorowi Muzeum za realizację jego wniosku dotyczącego budowy windy w Muzeum  
w Nysie.  

Cz. Biłobran stwierdził, że radni powinni dyskutować o rzeczach, które mają jakąś perspektywę  
i będą pozytywnie wpływać na strukturę budżetu. Po stronie przychodowej trudno jest znaleźć 
skuteczne rozwiązania, które w sposób znaczący zmienią sytuację. Tutaj inicjatywa leży po 
stronie Rządu. Skoro tak, to musimy poszukiwać obniżenia kosztów. Jednym z takich rozwiązań 
jest fotowoltaika. Dzięki temu PKS w Nysie, który zastosował takie rozwiązanie, nie odczuwa  
w sposób znaczący podwyżki cen energii elektrycznej. Dzisiaj Spółka produkuje ok. 15% 
zużywanego prądu, a w kolejnym etapie planuje osiągnąć 30%.  
Kontynuując oznajmił, że na posiedzeniu Komisji ds. infrastruktury oraz komisji ds. finansów 
zaproponował, aby dokonać profesjonalnej analizy we tego przedsięwzięcia i stworzyć 
kompleksowy program rozbudowy systemów fotowoltaicznych w oparciu o nasze środki, tj.  
1 mln zł. Dziś wspieramy przedsięwzięcia zewnętrzne. Może należałoby wprowadzić wakacje na 
okres 2 – 3 lat i powiedzieć samorządom, że musimy się skupić na własnych działaniach i te  
3 mln zł przeznaczyć na własne instalacje. Zdaniem radnego dobrze byłoby, abyśmy się stali  
w tym obszarze samowystarczalni, chociaż w 30 – 40%.  
Zaznaczył, że  gdyby nawet komisja podeszła do tego pomysłu z rezerwą, to Starosta i Zarząd 

zadeklarowali, że przejmą inicjatywę w tym obszarze i Zarząd zleci taką ekspertyzę.  

Ad 7 Wolne wnioski 

Radny Jacek Chwalenia spytał kiedy przewidywana jest sesja budżetowa.  

Starosta A. Kruczkiewicz oraz Przewodniczący Rady – B. Wyczałkowski potwierdzili,  
że 30 grudnia br.  

Radny Piotr Woźniak poprosił o udzielenie odpowiedzi na pytanie dotyczące zmian  
w regulaminie organizacyjnym ZOZ w Nysie. 

Naczelnik - Tomasz Szurmak poinformował, że zmiana została podyktowana wnioskiem, który 
złożył dyrektor ZOZ w Nysie do Zarządu Powiatu, aby dokonać zmiany nazwy funkcji dyrektora  
ds. ekonomicznych na zastępcę dyrektora ds. finansowych i tak samo zastępcę dyrektora  
ds. administracyjnych na zastępcę dyrektora ds. organizacyjnych. To jest zgodne ze zmianą 
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statutu ZOZ z 25 marca br., wprowadzoną uchwałą Rady Powiatu.  Te zmiany nie rodzą sutków 
finansowych.  

Ad 8 Zamknięcie obrad. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął XLIII sesję Rady 
Powiatu.  

 

Protokołował 

Zenon Wiszniewski 


